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Inleiding  
Geacht College, Beste raadsleden, fractieassistenten en andere aanwezigen,  

Als gemeenteraad zijn wij nu iets meer dan een jaar aan de slag voor onze 

gemeente. De behandeling van de voorjaarsnota is dan een mooi moment om 

kort terug te kijken naar het afgelopen jaar, maar vooral om vooruit te kijken 

naar het jaar 2020 en verder.  

 

Waar we vorig jaar nog in een soort van hosanna sfeer verkeerden en voldoende 

financiële middelen hadden voor eventuele “wilde” plannen, zijn we inmiddels 

weer met beide benen op de grond terecht gekomen, hebben we tekorten in 

onder meer de Jeugdzorg en zit het financieel tegen. Je zou kunnen zeggen dat 

er in een jaar veel gebeurd is. 

 

Het betekent in ieder geval dat er voor ons, als gemeenteraad, nog veel werk te 

verrichten is. Er moeten keuzes gemaakt worden, bijvoorbeeld om de 

woningbouw in Duiven door te starten, maar ook wat betreft de zorg. Onze 

inwoners moeten zeker zijn van goede zorg. Uiteraard moeten we daarbij de 

gemeentelijke financiën niet uit het oog verliezen. Deze moeten een stabiele 

financiële basis hebben.  

Echter, door de tekorten die zijn ontstaan, kan het betekenen dat er projecten 

geschrapt moeten worden en dat er prioriteit gegeven moet worden aan plannen 

die echt belangrijk zijn voor onze inwoners in Loo, Groessen en Duiven.  

Ondanks dat we nu nog niet kunnen inschatten wat de kosten voor het WMO-

beleid zijn, omdat de rapporten hierover nog niet klaar zijn, is de fractie van de 

Partij van de Arbeid niet voornemens om te bezuinigen op de kosten voor de 

zorg. Enerzijds omdat dat niet kan, omdat de gemeente bepaalde kosten 

wettelijk gezien moet betalen en anderzijds omdat wij vinden dat onze inwoners 

zeker moeten zijn dat zij de zorg krijgen die ze nodig hebben. Hierdoor kunnen 

ze meedoen en participeren. 

Vanuit het Coalitieakkoord en het Raadsprogramma willen de betrokken partijen 

dat onze inwoners op allerlei manieren participeren. Als je dat wilt dan moet je 

ook goed voor de inwoners zorgen, zodat ze mee kunnen doen aan de 

maatschappij. Om die reden vinden wij het onbegrijpelijk dat maatregelen om te 

komen tot een inclusieve samenleving een jaar opgeschoven worden. Weer 

wordt deze groep uitgesloten en/of benadeeld. Wij vinden dat uitstellen van de 



maatregelen voor een inclusieve samenleving niet langer kan en dienen hierover 

een motie in. We kunnen en mogen niet langer wegkijken en ik roep de 

gemeenteraad op om ons voorstel te steunen.  

 

Zorgen 
De Partij van de Arbeid heeft ook nog een aantal zorgen. Deze zorgen zijn niet 

direct van financiële aard, maar hebben wel betrekking op de plannen die wij, als 

gemeenteraad, willen uitvoeren.  

Op veel plekken staat in Duiven inmiddels het onkruid hoog in de goot. Naast dat 

hier verloedering op de loer ligt, draagt dit niet bij aan het veiligheidsgevoel van 

onze inwoners. Ook maakt dit de afwatering van regen minder makkelijk 

waardoor straten onder water kunnen komen te staan. 

Ook groeit de Berenklauw langs de diverse sloten, maar inmiddels ook rondom 

speelveldjes. Ieder jaar wordt hier op de een of andere manier aandacht voor 

gevraagd door inwoners, maar de actie vanuit het college is er niet. Wij willen u 

vragen deze ergernissen en verzoeken serieus te nemen en op een adequate 

manier op te pakken, want steeds vaker ontvangen wij berichten van inwoners 

dat ze zich niet gehoord voelen.  

Daarnaast hebben zij het gevoel dat, als ze uitgenodigd worden voor 

gesprekken, hun inbreng niet meegenomen wordt of terzijde wordt geschoven. 

Vooral dit laatste zorgt er dan voor dat de beleving ontstaat dat alle plannen al 

uitgedacht zijn en vast staan.  

Dit is natuurlijk niet de bedoeling en wij willen het college vragen om nog eens te 

kijken hoe dit gevoel voorkomen kan worden. We hebben onze inwoners nodig 

wanneer we bijvoorbeeld met de nieuwe Omgevingswet en de Regionale 

Energietransitie Strategie van start gaan. Ook door de steeds verder gaande 

vraag naar participatie kunnen we het ons niet veroorloven dat inwoners straks 

niet meer meedoen. Uiteraard, het laten participeren van inwoners is een 

leerproces voor ons allemaal, dus laten we dit signaal ook serieus nemen en 

kijken hoe we dit beeld kunnen voorkomen. 

Ook heeft de Partij van de Arbeid zorgen over de kwaliteit en de hoeveelheid van 

de vergaderstukken. Daarbij komt de korte periode waarin te veel voorstellen 

behandeld moeten worden. Het komt, ondanks de andere manier van 

vergaderen, te vaak voor dat we overspoeld worden met voorstellen. Dit legt een 

enorme druk bij de partijen en hun achterban. Daarnaast kan dat ook ten koste 

gaan van de kwaliteit van de besluitvorming. De fractie van de Partij van de 

Arbeid roept het college op om hier samen met de gemeente secretaris, maar 

ook met de Agendacommissie nog eens goed naar te kijken.  

 

Samenhang 
In het kader van kwaliteit meldt de fractie van de Partij van de Arbeid 

regelmatig, dat wij bij de behandelde onderwerpen de samenhang met andere 

beleidsstukken, projecten of financiële middelen missen. Om dit in de toekomst 

beter inzichtelijk te krijgen zullen wij een motie indienen.  



Stimuleringsbeleid 
Inmiddels is het Stimuleringsbeleid enige tijd actief en wij willen een evaluatie 

over dit nieuwe beleidsinstrument. Niet alleen vanuit de gemeente gezien, maar 

ook vanuit de diverse partners. Wij willen weten hoe de verenigingen, stichtingen 

en andere gebruikers van het stimuleringsbeleid de overgang van subsidie naar 

stimulering hebben ervaren. Daarnaast willen wij een compleet overzicht van de 

bedragen die ter beschikking zijn gesteld en waarvoor. Wij vragen het college 

deze evaluatie op te starten. Wij willen deze evaluatie voor 1 oktober 2019 

ontvangen, zodat één en ander naar aanleiding van de evaluatie aangepast kan 

worden tijdens de behandeling van de begroting.  

 

Heroverwegingen 
Bij een voorjaarsnota kan je ook tot de conclusie komen dat reeds aangenomen 

voorstellen heroverwogen moet worden. De situatie op Rijksweg 

56A/Kastanjelaan 3 en Rijksweg 62 is volgens ons dusdanig gewijzigd dat dit om 

een heroverweging vraagt. Hierover zullen wij een motie indienen. 

Verder zijn wij van mening dat het amendement van Lokaal Alternatief met 

betrekking tot de fietstunnel in de Zuidsingel niet meer uitgevoerd kan worden. 

Bouwkosten zijn gestegen, nut en noodzaak is in de tussenliggende periode niet 

aangetoond. Daarnaast hebben wij geconstateerd dat er meer treinverkeer over 

de spoorlijn heen gaat en het verstandiger is naar een oplossing te kijken 

waarbij de auto’s onder de spoorweg doorgaan. Hierover dienen wij ook een 

motie in. 

 

Overweging en afronding  
Alles overwegend en afrondend vindt de fractie van de Partij van de Arbeid dat er 

een voorjaarsnota voor ons ligt waar wij nog niet mee in kunnen stemmen. Het 

feit dat de Jaarrekening 2018 niet klaar is, de omvang van de tekorten niet 

bekend zijn, wij geen inzichten hebben in de reële inschatting van de kosten voor 

de zorg en welke kosten worden verbonden aan het woningbouwprogramma, 

geven zoveel onzekerheden dat wij de risico’s onvoldoende kunnen inschatten. 

Wij hopen dan ook dat alle cijfers ruim voor de begrotingsvergadering bekend 

zijn en dat wij wellicht wel met de begroting in kunnen stemmen. 

 

Tot zover.  


